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Valmistelija Osallisuus- ja asiakkuuspäällikko Jussi Salminen 
 
 SOSTE:n tuore Sosiaalibarometri paljastaa, että hyvinvointialueiden 

johto on aiempaa jakaantuneempi näkemyksissään siitä, kuinka 
sote-uudistuksen tavoitteisiin voidaan päästä. Sekä myönteisten että 
kielteisten vastausten määrä on kasvanut monissa teemoissa. 
Kaikkia yhdistää huoli henkilöstön riittävyydestä ja suurta osaa myös 
rahoituksesta. On selvää, että lainsäädäntömuutoksia tarvitaan, 
mutta paljon voidaan tehdä myös hyvinvointialueilla. 

 
 Sote-uudistuksen suurimmat lupaukset ovat kaatumassa 

henkilöstöpulaan ja henkilöstön ahdinkoon sekä rahoitukseen 
riittävyyteen selviää Sosiaalibarometristä. Sote-uudistuksen yhtenä 
tavoitteena oli turvata sote-alan työvoiman saatavuus. Koska 
työmarkkinatilanne on nyt oleellisesti muuttunut, tilanne näyttää 
lähes katastrofaaliselta ja hyvinvointialueilla menee valtavia summia 
vuokratyöntekijöiden hankkimiseen firmoilta. Sote johtajista 90 % on 
sitä mieltä, että rahoitus ei ole riittävä (7 %:n mielestä on). Lisäksi 
vain 28 % uskoo, että kustannusten hillintä onnistuu (51 % on eri 
mieltä). Esittelijä pohtii itsekseen mitä tarkoittaa kustannusten 
hillintä, onko se sama kuin valtion rahoitusraamissa pysyminen, vai 
yleensä vain kustannusten hillintää?. 

 
 Oheisaineistona (liite 1) tarkempaa tietoa asiasta.  

 
Päätösesitys Neuvosto päättää merkitä saadun informaation tiedokseen. 

 
Päätös Neuvosto merkitsi tiedoksi. 
 
Valmistelija Osallisuus- ja asiakkuuspäällikkö Jussi Salminen 
 
 Uuden sotekeskuksen esittely neuvostoille ja asiakasraadeille, 

iltakoulu to 23.11.2023 alkaen kello 17:00 Microsoft Teams –kokous. 
Lisäksi iltakoulussa esitellään alueelliseen hyvinvointikertomukseen 
ja suunnitelmaan liittyvä ikäntyneiden hyvinvointisuunnitelma. 

 
Päätösesitys Neuvosto päättää merkitä iltakoulun tiedoksi. 
 
Päätös Neuvosto merkitsi tiedoksi.   
 


